
 

 

Protokół Nr XXV/2022 

z sesji Rady Gminy Żołynia w dniu 28 lutego 2022 r. 

 

Sesja Rady Gminy Żołynia odbyła się 28 lutego 2022 r. Rozpoczęła się o godz. 15.30.  

 

W sesji uczestniczyli: 

1)11 radnych gminy – Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, Piotr Foryt, Teresa Fus, Krzysztof 

Kosior, Tomasz Mach, Wojciech Majkut, Jacek Sierzęga, Jerzy Szpila, Karol Sztur, Roman 

Tabin, (nieobecni byli radni: Andrzej Całka, Tadeusz Leja, Wojciech Woś i Anna Wójcik); 

2) sołtysi wszystkich sołectw Gminy Żołynia – Jan Buszta, Teresa Fus, Marek Mach, 

Joanna Wal; 

3) Wójt Gminy Żołynia – Piotr Dudek; 

4) Sekretarz Gminy Żołynia – Waldemar Natoński; 

5) Skarbnik Gminy Żołynia – Anna Kostyńska; 

6) Inspektor Urzędu Gminy Żołynia – Piotr Kuras;  

7) Przewodnicząca Akcji Katolickiej w Żołyni – Maria Dąbek; 

8) Prezes Zarządu Gminnego Ochotniczych Straży Pożarnych w Żołyni – Tomasz Leja; 

9) Dyrektorzy Jednostek Organizacyjnych Gminy Żołynia – Kazimierz Żaba (GOPS), Janusz 

Dziurzyński (ZS), Jolanta Kuras (SP2), Agnieszka Babiarz (SP w Brzózie Stadnickiej), 

Joanna Leja (SP w Smolarzynach), Małgorzata Dołęga (Przedszkole), Artur Gerersdorf 

(GZEAS), Małgorzata Babiarz (GBP), Magdalena Kątnik-Kowalska (GOK). 

 

    Ad. 1 Posiedzenie otworzył Przewodniczący Rady Gminy Żołynia Piotr Foryt. Po 

powitaniu zebranych przedstawił tematykę sesji zwołanej w trybie nadzwyczajnym  

i poświęconej sprawom organizacji przez Gminę Żołynia pomocy dla uchodźców z ogarniętej 

wojną Ukrainy, po agresji Rosji na Ukrainę w dniu 24 lutego 2022 r. 

 

     Przewodniczący rady poinformował zebranych, że wraz z wójtem gminy uczestniczyli  

w wideokonferencji zorganizowanej przez Wojewodę Podkarpackiego, poświęconej sytuacji 

związanej z wybuchem wojny na Ukrainie oraz organizacji pomocy uchodźcom. Piotr Dudek, 

Wójt Gminy Żołynia, przedstawił informacje wojewody dotyczące uruchomienia na granicy 

Polski punktów recepcyjnych oraz podał dane dotyczące ilości rejestrowanych w nich 

uchodźców, przekraczających granicę. Za wojewodą powtórzył apel, aby nie prowadzić 

działań na własną rękę, tylko w sposób zorganizowany i bez siania paniki. Powiedział, że  

o pobycie uchodźców na terenie gminy należy informować Wojewódzkie Centrum 

Zarządzania Kryzysowego w Rzeszowie, gdyż ich pobyt wiąże się z ustaleniem 

odpowiedzialności za te osoby, dochodzą również kwestie finansowania ich utrzymania, 

ubezpieczenia oraz opieki zdrowotnej. Wyjaśnił, że osoby rejestrowane w punktach 

recepcyjnych mogą korzystać z bezpłatnej opieki medycznej i jest to również warunek 

otrzymania pomocy przyznawanej przez państwo polskie. Przewodniczący rady zaznaczył, że 

punkty recepcyjne na granicy są już zamagazynowane, a miasto Przemyśl aktualnie nie 

przyjmuje żywności, gdyż nie ma gdzie jej przechowywać. Wójt gminy wskazał przedmioty, 

których najpilniej potrzeba do pomocy uchodźcom, wskazał na: koce termiczne oraz 

jednorazową pościel i bieliznę. Przewodniczący rady powiedział, że aktualnie największym 

problemem jest omijanie przez uchodźców rejestracji w punktach recepcyjnych. Poruszył 

również temat wątpliwości samorządów odnośnie prawnych aspektów pokrywania przez nie 

kosztów pobytu uchodźców. Zaznaczył, że wszyscy czekają na specjalną ustawę regulującą te 

kwestie. Pojawił się również temat organizacji nauki dla dzieci uchodźców, wstępnie już 

sygnalizowany przez Ministerstwo Edukacji i Nauki. Według informacji ministerstwa, każda 

ze szkół indywidualnie będzie musiała rozwiązać ten problem. 



 

 

 

    Następnie wójt gminy przedstawił relację z podjętych już działań w zakresie organizacji 

pomocy uchodźcom na terenie Gminy Żołynia. Poinformował o powołaniu Gminnego 

Centrum Zarządzania Kryzysowego w skład, którego weszli: przewodniczący rady gminy, 

wiceprzewodniczący rady, wójt gminy, sekretarz gminy, inspektor urzędu gminy  

ds. zarządzania kryzysowego, kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, sołtysi 

wszystkich sołectw, prezes gminnego zarządu Ochotniczej Straży Pożarnej oraz prezesi 

wszystkich OSP z terenu gminy. Poinformował, że w sytuacji kryzysowej, miejsce na większą 

ilość uchodźców utworzone zostanie w budynku Gminnego Ośrodka Kultury w Żołyni. 

Dodał, że mieszkańcy gminy już przekazują do GOPS deklaracje dotyczące możliwości 

przyjęcia uchodźców pod swój dach. Miejsca takie zadeklarował również miejscowy Zakład 

Pielęgnacyjno-Opiekuńczy. 

     Wójt wspomniał o inicjatywie Podkarpackiego Stowarzyszenia Samorządów 

Terytorialnych, którego gmina jest członkiem, dotyczącym sfinansowania zakupu namiotu 

recepcyjnego i przekazania go na granicę. Powiedział, że skonsultuje z gminami ościennymi 

ich zaangażowanie w to przedsięwzięcie i jeżeli sąsiadów wezmą w nim udział, to Gmina 

Żołynia również poszuka środków finansowych i przyłączy się do tej inicjatywy. 

 

     Ponadto ustalono, co następuje: 

1) wszelkie zbiórki darów rzeczowych oraz ich transport i magazynowanie koordynować 

będzie Klub HDK PCK im. Sabiny Miller z siedzibą w Urzędzie Gminy Żołynia,  

w którego budynku ulokowany został punkt przyjmowania darów; 

2) klub HDK PCK będzie zbierał informacje dotyczące bieżących potrzeb objętych 

zbiórkami pomocy dla uchodźców; 

3) Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej tworzył będzie bazę pomocy, w której 

gromadzone będą dane o mieszkańcach gminy oferujących pomoc w postaci lokalu 

oraz różnego rodzaju usług potrzebnych uchodźcom (transportowych, medycznych, 

rehabilitacyjnych, pomocy psychologicznej); 

4) będzie prowadzona zbiórka publiczna środków pieniężnych do wykorzystania na 

pomoc uchodźcom bezpośrednio na terenie Gminy Żołynia, zbiórka ta będzie 

prowadzona z wykorzystaniem rachunku bankowego Stowarzyszenia Promocji  

i Rozwoju Gminy Żołynia; 

5) mieszkańcy gminy będę informowani o prowadzonych działaniach i zbiórkach 

wielokanałowo – w internecie, poprzez akcje plakatowania komunikatów, wskazany 

zostanie również adres e-mail do zgłaszania pomocy do bazy prowadzonej przez 

GOPS. 

 

Posiedzenie nadzwyczajne rady zakończyło się o godzinie 17.50. 

 

Protokolant: 

                                                                                            


